
Číslo 49 září 2020

Informace

Pozdrav starostky

........V průběhu léta jsme najali firmu, která čistila zarostlé chodníky 
a obrubníky. Nyní počátkem září proběhla i třetí seč trávy, stříhání  .

Vážení litičtí spoluobčané,
........téměř nám skončilo léto, nástupem dětí do školy po prázdninách se 
již hlásí podzim a bohužel to vypadá, že nastává druhá vlna omezení 
a opatření, abychom zabránili šíření COVID-19..
........Mezitím jsme stihli uspořádat tradiční pouť, která se vydařila 
díky počasí i množství účastníků. Někteří z nás si užili dovolenou 
v Čechách nebo v cizině, děti na táborech a soustředěních. V minulém .
týdnu jsme spolupořádali hradní slavnost a opět se rozbíhají podzimní 
soutěže našich sportovních oddílů, připravujeme akci pro důchodce 
i další divadlo v Lidovém domě. Ale momentálně opravdu nevím, zda .
vše proběhne tak, jak si představujeme, a zda se rozběhnuté soutěže zase 
předčasně neukončí, abychom ochránili naše zdraví před šířením 
pandemie. Bohužel máme nakažené některé pedagogy v naší škole 
a velká část personálu je v karanténě, to ale určitě většina z Vás už nyní .
ví. Nemáme nyní žádné jiné informace, ani nařízení, že bychom měli 
dělat hlubší opatření v našem obvodě. Každopádně bych Vás chtěla 
poprosit o zodpovědnost a dodržování všech momentálně platných 
pravidel. A také o trpělivost, musíme doufat, že se náš život brzy vrátí 
do stavu před pandemií.
........Co se rozhodně za krátkou dobu vrátí do původního stavu nebo 
minimálně skončí, jsou stavby v našem katastru. Do konce září by měla 
být hotová kanalizace na Klatovské i chodník pro pěší v ulici K Valše. 
Kanalizace se díky semaforům dotkla většiny z nás, ale zase opatření, 
které nakonec bylo přijato, umožnilo volný průchod i pro pěší.
 Kvůli opravě pilířů na mostě na Valchu se nyní vypouští ........
přehrada, ale i tato stavba již téměř finišuje, protože poslední informace, 
kterou mám, je, že bude komunikace opět průjezdná na počátku 
listopadu. 

Pokud jde o údržbu zeleně, možná jste si všimli, že lípa na Budilově 
náměstí u mateřské školy strašně rychle chřadne a začíná být 
nebezpečná. Letos měla velké množství suchých větví, nakonec nasadila 
jen málo drobných lístků a odborná firma, která dělala průřez, 
doporučila její podrobnější průzkum ke zjištění celkového stavu stromu. 
Ten provedli odborníci z odboru životního prostředí MMP a po 
speciálním skenování, které odhalilo, že je strom téměř dutý, doporučili 
jeho pokácení, které budeme objednávat na dobu vegetačního klidu. 
Nyní řešíme, kdy a jakým stromem nahradíme tuto krásnou živoucí 
památku.

a pletí křoví a zahájili jsme zametání komunikací a hlavně chodníků 
pomocí našeho nového traktoru. S touto technikou počítáme i pro zimní 
údržbu prvotně jako rychlý zásah, než najede firma objednaná na 
zimní údržbu a poté na dočišťování exponovaných míst, hlavně 
chodníků.      

     
Blanka Kantová, starostka MO Plzeň6-Litice

........Přeji všem spoluobčanům pevné zdraví, aby nás pandemie 
ohrozila v co nejmenší míře a mohli jsme se setkat na akcích, které nás 
v nejbližších měsících čekají, a abychom  příjemně prožili podzimní čas.  .

ne jde o rek lamn í t i skov inu z darma

Provoz úřadu
Provoz úřadu běží momentálně podle běžných úředních hodin, 
pouze upozorňujeme na nutnost nošení roušek v úředních budovách 
a také prosíme spoluobčany, aby se snažili vyřizovat co nejvíc 
úředních záležitostí bezkontaktně (mail, internet, telefon).

Upozorňujeme, že  , moštování nebude dne 28. 9. 2020
kdy je svátek.

Svoz tříděného odpadu z ulic zajištěn bez omezení.

Svoz komunálního odpadu zajištěn bez omezení.

Aktuální informace o odpadech

Svoz bio odpadu z Cihlářské ulice probíhá
každou lichou středu do 18. listopadu od 15:00 do 18:00 hod

a sběrný dvůr v ulici Eduarda Beneše je otevřen v letním 
režimu.

Sběrný dvůr v Dvorské ulici na velkoobjemový a bio odpad

ve správě Koinonie Jan Křtitel

ve správě Koinonie Jan Křtitel

Pravidelné bohoslužby každou neděli v 10:30 hodin (příp. 
změny na www.koinonia.cz)

Přímluvná modlitba každou středu od 16 do 18 hodin 
(prosby lze zasílat na primluva@koinonia.cz)

Římskokatolická farnost Plzeň-Litice

Římskokatolická farnost Plzeň - Litice

litickelisty@seznam.cz 
(na této adrese je možné vyžádat pdf 

soubor)
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Budilovo nám., Plzeň - Litice - Tilia cordata; měřící
vrstva ve výšce 25 cm a 145 cm (poškození pletiv
uvnitř kmene s dutinou stoupá od kořenů do rozvětvení
a pravděpodobně i vysoko do kosterních větví!)

OPĚT MOŠTUJEME!
Zahrádkáři Litice zahajují pravidelné pondělní moštování

Cena moštování za 1 kg jablek:
pro místního člena ČZS 2 Kč, ostatní 4 Kč
Při jednorázovém požadavku na moštování více než 120 kg
jablek se prosím dohodněte  v moštárně předem.

Začínáme v pondělí 7. 9. 2020 v 16:00 hodin

V E Č E R Y   S   H A R M O N I K O U
19. 9.   výjimečně od 20:30 v LD hraje Honza Vondrášek

 3.10. ve 20:00 hodin hraje v LD duo Perla

Pozvánka
.
Pohádkový les aneb Podzimní pohádka 
.
V sobotu 17. 10. 2020 od 15.30 hodin jsou do Lesní říše
ve farním sále (vedle kostela) zvány všechny děti.
.
Těšíme se na Vás! 

Nepoškozený



Zprávy ze školyZprávy z obvodu a města

učitelky v litické škole. Použitý termín vyjadřuje skutečnost, že po 
mnoho a mnoho desetiletích se na škole otevřely dvě první třídy. 
Jedná se o první „A“ a první „D“. Třídu „B“ a „C“ najdeme na 
„Růžovce“. V obou třídách v Liticích se bude vzdělávat dohromady 
38 dětí. Aby mohli sedět spolužáci po dvojicích, v „áčku“ je jich 20 
a v„déčku“ 18. . .
Počet prvňáčků mile překvapil litické občany a vedení obce. Završila 
se dlouhá cesta o udržení základního školství v Liticích. Za nelehkou 
administrativní práci, spojenou s otevřením druhé třídy, je třeba všem 
zúčastněným vyslovit upřímné poděkování. Uvedené počty nejsou 
samozřejmostí. Například za II. světové války po odsunu českého 
obyvatelstva v roce 1939, školní škamny v české škole téměř osiřely 
a budova sloužila 6 let především potřebám německé armády. Další .
těžké časy škola zažila v roce 2005, kdy se do první třídy přihlásilo 
méně než 5 žáků. Z ekonomických důvodů nebyl ročník otevřený 
a litické děti musely dojíždět do „Růžovky“. Pouze cílenou prací .
zástupců obvodu, pod vedením starosty Mgr. Karla Dezorta, se 
podařilo v té době školu v Liticích udržet. Představa, že by za 15 let 
byly u nás dvě třídy, byla tehdy nemyslitelná.
Co říci závěrem? Přejeme milým litickým prvňáčkům, aby na svůj 
první školní den rádi vzpomínali, do školy se stále těšili a užívali si 
benefitů naší dobře dostupné školy. Připomenu, že o její vznik v roce 
1928 se zasloužil zakladatel litického vzdělávání ředitel František 
Přeučil.

Ing. Aleš Bukovský, Msc.
Text a foto

Pro náš obvod je také velmi významný dobrý kontakt s vedením 
města a kraje. V současnosti se daří získávat podporu a finance na 
projekty v našem obvodu v oblasti infrastruktury, školství, kultury 
i sportu. Věřím, že tomu tak bude i nadále..

Finanční výbor MO Plzeň 6 – Litice provedl kontrolu hospodaření 
obvodu k 30. 6. 2020. 

Informace z finančního výboru

Ani Litice se nevyhnuly finančním dopadům v důsledku pandemie 
nového koronaviru. Příjmy obvodu se v pololetí, ve srovnání 
s minulým rokem, snížily o 793 tis. Kč. A ani výhled na druhé pololetí .
neslibuje zlepšení. Očekáváme, že Litice budou hospodařit 
s rozpočtem o 1 mil. Kč nižším než se předpokládalo na začátku .
roku. Naštěstí se podařilo nalézt úspory i na výdajové straně 
rozpočtu a nebude nutné omezovat stavební investice ani podporu 
kultury a sportu. 

Radek Palán
Člen finančního výboru MO Plzeň 6 Litice

místostarosta MO Plzeň 6 Litice

Vaše bezpečí naše priorita
Věnovat se bezpečí našich starších spoluobčanů považuji za velice 
důležité. Na základě toho jsme v minulých měsících společně s Městskou 
policií začali pracovat na projektu, který bychom mohli nově nastartovat 
u nás v Liticích. Nyní máme program již připravený a první lekci 
spustíme 9.10. ve 13 hodin. Bude se jednat o příjemnou a vzdělávací 
besedu se strážníky Městské policie, kteří jsou profesionálními lektory 
Plzeňské senior akademie. Celý projekt v rámci prevence kriminality se 
bude skládat z několika částí s různým zaměřením. Projekt je určen pro 
zájemce nad 60 let a je zcela zdarma. Pro účastníky jednotlivých besed 
zajistíme občerstvení a odnesou si i upomínkové předměty. Počet míst 
do jednotlivých lekcí je omezen na 30, proto neváhejte s přihlášením do 
programu. V přiloženém letáku, který je součástí Litických listů, najdete 
podrobné informace pro přihlášení. Těším se na Vás na první lekci 
našeho nového bezpečnostního programu, který jsme nazvali „Vaše 
bezpečí - naše priorita“.

Michal Hausner

Michal Hausner
místostarosta MO Plzeň 6 Litice

Litická hradní slavnost
V sobotu 5.9. jsme společně se spolkem Naše Litice a s hasiči 
uspořádali druhý ročník Litické hradní slavnosti. Počasí se povedlo 
a akci navštívilo přes 450 lidí, což je zase o něco více než v minulém .
roce. Vzhledem k okolním kulturním akcím, které současně 
probíhaly, to byla skvělá návštěvnost. S lidmi, se kterými jsme hradní 
slavnost připravovali, jsme si již řekli, že příští rok akci uspořádáme 
znovu, možná jen s některými změnami pro oživení akce, či jiným 
a možná širším výběrem vín a pochutin. S atrakcemi pro děti, .
soutěžemi, hudbou a skvělým pivem jsme byli my i návštěvníci akce 
nadmíru spokojeni. Byl to skvělý den na našem hradě a těšíme se na 
příště.

Ještě před začátkem prázdnin se povedla skvělá věc. Město Plzeň našlo 
finanční prostředky na rekonstrukci naší školy. Po letech, kdy se do 
budovy školy moc neinvestovalo, se podařilo najít finance na zásadní 
rekonstrukci pro další fungování školy a případné rozšiřování na využití 
všech tříd. Ještě před prázdninami se povedla soutěž na zhotovitele a od 
července se mohlo s pracemi začít. Město Plzeň tato investice přišla na 
6,5 milionu korun. Za spolupráci při tomto procesu a také za podporu 
a vyjednání druhé první třídy   bych chtěl poděkovat především kolegyni .
ze zastupitelstva města Plzně a radní pro školství Mgr. Lucii Kantorové. 
Ještě na konci dubna situace vypadala, že budou muset rodiče vozit 
prvňáky do jiných plzeňských škol. S tím jsem se nechtěl smířit. Začala 
jednání s nejistým, ale nakonec dobrým výsledkem a všech 38 dětí z Litic 
a spádové oblasti, které se o místo ve škole ucházely, mohlo být do školy 
přijato a rodiče tak nemusí denně podstupovat cestu do jiných okolních 
škol..

místostarosta MO Plzeň 6 Litice, zastupitel města Plzně
Michal Hausner

Rekonstrukce školy

V prvním zářijovém týdnu  se v 1. patře velkým tempem prováděly 
všechny dokončovací práce a do úklidu, stěhování nábytku a přípravy 
tříd se zapojili všichni zaměstnanci litické školy tak, aby od pondělí 7. 
9. byl zajištěn provoz školy bez omezení. Starší žáci si ještě museli

Od prvních dnů letních prázdnin vládl v litické škole čilý pracovní 
ruch. Stavební firmy a jejich pracovníci měli za úkol provést sanaci 
stropních trámů mezi 1. a 2. patrem, které byly napadeny různými 
dřevokaznými houbami ve značném rozsahu. Práce bylo hodně, čas 
velmi omezený a rychle ubíhal, proto byl stavební firmě prodloužen 
termín předání stavby až do pátku 4. 9. 

V úterý 1. září za slunečného počasí slavnostně přivítala letošní 
prvňáčky, před hlavním vchodem do budovy litické školy, paní 
starostka Blanka Kantová společně s ředitelkou školy Mgr. Evou 
Švolbovou, vedoucí litického pracoviště Mgr. Helenou Fialovou 
a dalšími pracovníky školy. Po úvodních oficialitách čekalo ve třídách .
v přízemí budovy naše milé žáčky představení s jejich novými 
třídními učitelkami.
Někteří čtenáři se možná pozastavili nad plurálem ve slovu třídní 

Uvítání prvních tříd ve škole v Liticích

Zprávy ze zasedání zastupitelstva MO Plzeň 6 Litice dne 7. 9. 2020

.

5. Stanovisko k uzavření opačné nájemní smlouvy na pozemek p.

.

4. Stanovisko k prodeji pozemku p. č. 626/9 k. ú. Litice u Plzně

.

6. Stanovisko k uzavření nájemní smlouvy na část pozemků p.
   č.568/19 a p. č. 583/9, oba v k. ú. Litice u Plzně - schváleno

7. Stanovisko k výkupu pozemků p. č. 806/5, 818/5 a části

    č. 765/20 a část pozemků p. č. 765/17 a p. č. 765/18, oba v 

    s rozvojem Výsluní - schváleno

   do soukromého vlastnictví - přesunuto do dalšího projednávání 
    po vyjádření TÚ MMP

.

2. Žádost spolku ZO Českého svazu chovatelů Plzeň 6, z.s. o
    finanční dotaci - poskytnuto

.

    pozemku p. č. 789/46 v k. ú. Litice u Plzně v souvislosti 

    k. ú. Litice u Plzně - schváleno

.

1. Zpráva finančního výboru o hospodaření za I. pololetí 2020

3. Žádost velitele JSDH Litice o zařazení nových členů do JSDH
    Litice-obsluha dronů zařazená do IZS kraje

......schváleno

..8. Stanovisko k výkupu částí pozemků p. č. 838/2 a p. č. 837/2

.

..9. Stanovisko ke směně pozemků v k.ú. Litice u Plzně pro

......oba v k. ú. Litice u Plzně do majetku města Plzně- schváleno

......„Sportovně rekreační trasu podél Vejprnického potoka“-

......2020/2021-poskytnuto 

.

......školy- poskytnuto

.

......o Tarifu integrované dopravy Plzeňského kraje na území

11. RO č. 5/20 - Žádost 26. ZŠ o finanční příspěvek do provozu

.

......města Plzně - schváleno  

.

13. Stanovisko k novele Statutu města Plzně - schváleno

12. Stanovisko k návrhu nařízení statutárního města Plzně

.

10. Žádost 26. ZŠ o dofinancování provozu školy na šk. rok 

14. Návrh nového znění Statutu sociálního fondu ÚMO Plzeň 6
......Litice - schváleno
      

Přejeme všem našim žákům a jejich rodičům, aby ten nový školní rok 
byl pro ně radostný a úspěšný!

Nyní již jsou ve všech třídách v 1. patře nové stropy, stropní podhledy 
s osvětlením, vše vymalováno, uklizeno, nastěhováno a rozbíhá se 
další školní rok. 

prodloužit prázdniny a do školy nastoupili o týden později. 

Za 26. ZŠ Plzeň – Litice
Helena Fialová
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